
 

 

 

Protokoll Fokus Vombsjön styrgruppsmöte 

2023-03-13 
Plats: Övedskloster, fiket 

Tid: 09:00 – 11:15 

 

 

Närvarande: 

Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 

Miroslav Han  Eslövs kommun 

Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 

Håkan Lindquist  LRF 

Paul Andersson  VA SYD 

Lars Bäksted   Övedskloster 

Peter Honeth   Lunds kommun 

Anders Eklöv  Fiskevården 

 

 

Thomas Quist hälsar alla välkomna.  

 

 

1. Fisk och fiskeriförvaltningsplanen 

Christian meddelar att förvaltningsplanen är reviderad utifrån de remisser 

som inkom och att den nu är redo att implementera. Förslag från 

arbetsgruppen att samtliga sjöägare samt ordförande Fokus Vombsjön 

skriver under förvaltningsplanen. Styrgruppen lämnar förslag på att man 

borde göra något mindre event i samband med att förvaltningsplanen är 

underskriven.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att Övedskloster, Sydvatten AB, Thomas Quist och Harlösa 40:9 skriver under 

förvaltningsplanen   
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2. Torpsbäcken och Gäddvåtmarker 

Christian meddelar att en ansökan till länsstyrelsen har skickats in där man 

söker medel för att utvidga en befintlig gäddvåtmark samt tillgängliggöra 

flera ytor i lilla torpsbäcken. Detta möjliggörs med hjälp av en fiskväg vid 

dämmet(dammen) vid torpsbäcken. Kävlingeåns vattenråd har tagit beslut 

att motfinansiera åtgärden. 

 

3. Våtmarken vid Hjälmarödsbäcken 

Våtmarken är färdigprojekterad, avtal är skrivna med Övedskloster och 

anmälan om vattenverksamhet är inskickad till länsstyrelsen. 

Ekologigruppen har börjat arbeta med 

entreprenadupphandlingsdokumenten i samband med att man inväntar 

beslut från länsstyrelsen gällande LONA stöd.  

 

4. Temadagen för 2023 

Arbetsgruppen lämnar 2 förslag för temadag 2023.  

Hur fungerar regleringen av Vombsjön? Med tanke på den senaste torkan 

2022 så uppmärksammades de låga vattennivåerna i Vombsjön. Det råder 

mycket okunskap kring regleringen bland lokalbefolkningen och det finns 

därför ett behov av att informera om varför sjön är reglerad. 

Varför algblomningar i Vombsjön? Varje år blommar sjön. Ibland så 

mycket att man inte kan bada i sjön under andra halvan av sommaren. Det 

skapar också stora problem för dricksvattenproduktionen. Varför blommar 

sjön? Vad är det som blommar och hur kan man göra för att minska dessa 

algblomningar? 

Styrgruppen anser att bägge förslagen är bra och vill ej fatta beslut i 

dagsläget. Christian menar att det kan vara logistiskt enklast att diskutera 

algblomningar denna hösten och vänta lite med regleringen men tanke på 

att Sydvatten ser över nuvarande reglering och kommer behöva bygga om 

utskovet.   

 

5. Båtisättningsplats för allmänheten 
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Christian meddelar att Fokus Vombsjön kommer stötta Vombfiske.nu 

med att skicka in en ansökan till sparbanksstiftelsen färs och frosta för en 

ombyggnation av sportfiskehamnen. Syftet är att tillgängliggöra hamnen 

under hela säsongen, även då det är lågt vatten. Övedskloster som äger 

marken ställer sig positiva till ombyggnationen och kommer att ställa upp 

med maskiner. Fokus vombsjön stöttar med projektledning. Thomas Q 

kommer att diskutera detta med Sjöbo kommun med förhoppningen att 

man också vill stötta projektet. Beslut från sparbanksstiftelsen förväntas 

meddelas i juni månad. 

 

6. Delaktighet i forskningsprojekt 

Christian meddelar att det är många universitet och forskarlag som vill 

samarbeta med Fokus Vombsjön men också vattenrådet. Thomas Q menar 

att det är jätte viktigt att vi är delaktiga i dessa projekt i så stor utsträckning 

som början.   

 

7. Skarven 

Christian meddelar att beslut från länsstyrelsen gällnade skyddsjakt nu har 

tagits. 50 skarvar per år får fällas. Sydvatten och Övedskloster kommer att 

samordna jakten som framförallt kommer ske med båt.  

 

8. Budget 

Christian meddelar att denna punkt får diskuteras på nästa styrgruppsmöte. 

Thomas Q meddelar att budget för vattenvårdande åtgärder bör falla inom 

vattenvårdsprogrammet i vattenrådet för att säkerställa att det finns medel 

för motfinansiering. 

 

9. Nästa möte 

Nästa styrgruppsmöte för Fokus Vombsjön kommer att genomföras den 

5e juni klockan 09.00 på Sydvattens huvudkontor i Malmö. 

 

10.  Övrigt 

Ingenting att diskutera under övrigt. 
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Thomas Quist    Christian Alsterberg 

Ordförande styrgruppen   Projektledare 
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Följande handlingar har undertecknats den 25 april 2023
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Närvarande: 



Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 



Miroslav Han  Eslövs kommun 



Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 



Håkan Lindquist  LRF 



Paul Andersson  VA SYD 



Lars Bäksted   Övedskloster 



Peter Honeth   Lunds kommun 



Anders Eklöv  Fiskevården 



 



 



Thomas Quist hälsar alla välkomna.  



 



 



1. Fisk och fiskeriförvaltningsplanen 



Christian meddelar att förvaltningsplanen är reviderad utifrån de remisser 



som inkom och att den nu är redo att implementera. Förslag från 



arbetsgruppen att samtliga sjöägare samt ordförande Fokus Vombsjön 



skriver under förvaltningsplanen. Styrgruppen lämnar förslag på att man 



borde göra något mindre event i samband med att förvaltningsplanen är 



underskriven.  



Styrgruppen beslutar: 



• Att Övedskloster, Sydvatten AB, Thomas Quist och Harlösa 40:9 skriver under 



förvaltningsplanen   











 



 



 



2. Torpsbäcken och Gäddvåtmarker 



Christian meddelar att en ansökan till länsstyrelsen har skickats in där man 



söker medel för att utvidga en befintlig gäddvåtmark samt tillgängliggöra 



flera ytor i lilla torpsbäcken. Detta möjliggörs med hjälp av en fiskväg vid 



dämmet(dammen) vid torpsbäcken. Kävlingeåns vattenråd har tagit beslut 



att motfinansiera åtgärden. 



 



3. Våtmarken vid Hjälmarödsbäcken 



Våtmarken är färdigprojekterad, avtal är skrivna med Övedskloster och 



anmälan om vattenverksamhet är inskickad till länsstyrelsen. 



Ekologigruppen har börjat arbeta med 



entreprenadupphandlingsdokumenten i samband med att man inväntar 



beslut från länsstyrelsen gällande LONA stöd.  



 



4. Temadagen för 2023 



Arbetsgruppen lämnar 2 förslag för temadag 2023.  



Hur fungerar regleringen av Vombsjön? Med tanke på den senaste torkan 



2022 så uppmärksammades de låga vattennivåerna i Vombsjön. Det råder 



mycket okunskap kring regleringen bland lokalbefolkningen och det finns 



därför ett behov av att informera om varför sjön är reglerad. 



Varför algblomningar i Vombsjön? Varje år blommar sjön. Ibland så 



mycket att man inte kan bada i sjön under andra halvan av sommaren. Det 



skapar också stora problem för dricksvattenproduktionen. Varför blommar 



sjön? Vad är det som blommar och hur kan man göra för att minska dessa 



algblomningar? 



Styrgruppen anser att bägge förslagen är bra och vill ej fatta beslut i 



dagsläget. Christian menar att det kan vara logistiskt enklast att diskutera 



algblomningar denna hösten och vänta lite med regleringen men tanke på 



att Sydvatten ser över nuvarande reglering och kommer behöva bygga om 



utskovet.   



 



5. Båtisättningsplats för allmänheten 











Christian meddelar att Fokus Vombsjön kommer stötta Vombfiske.nu 



med att skicka in en ansökan till sparbanksstiftelsen färs och frosta för en 



ombyggnation av sportfiskehamnen. Syftet är att tillgängliggöra hamnen 



under hela säsongen, även då det är lågt vatten. Övedskloster som äger 



marken ställer sig positiva till ombyggnationen och kommer att ställa upp 



med maskiner. Fokus vombsjön stöttar med projektledning. Thomas Q 



kommer att diskutera detta med Sjöbo kommun med förhoppningen att 



man också vill stötta projektet. Beslut från sparbanksstiftelsen förväntas 



meddelas i juni månad. 



 



6. Delaktighet i forskningsprojekt 



Christian meddelar att det är många universitet och forskarlag som vill 



samarbeta med Fokus Vombsjön men också vattenrådet. Thomas Q menar 



att det är jätte viktigt att vi är delaktiga i dessa projekt i så stor utsträckning 



som början.   



 



7. Skarven 



Christian meddelar att beslut från länsstyrelsen gällnade skyddsjakt nu har 



tagits. 50 skarvar per år får fällas. Sydvatten och Övedskloster kommer att 



samordna jakten som framförallt kommer ske med båt.  



 



8. Budget 



Christian meddelar att denna punkt får diskuteras på nästa styrgruppsmöte. 



Thomas Q meddelar att budget för vattenvårdande åtgärder bör falla inom 



vattenvårdsprogrammet i vattenrådet för att säkerställa att det finns medel 



för motfinansiering. 



 



9. Nästa möte 



Nästa styrgruppsmöte för Fokus Vombsjön kommer att genomföras den 



5e juni klockan 09.00 på Sydvattens huvudkontor i Malmö. 



 



10.  Övrigt 



Ingenting att diskutera under övrigt. 



 











 



Thomas Quist    Christian Alsterberg 



Ordförande styrgruppen   Projektledare 
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